
Protokół Nr II/2018 

z obrad II Sesji Rady Gminy Rutka-Tartak, które odbyły się  29 listopada 2018 r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy w Rutce-Tartak w godzinach 10.00 – 12.00. 
W obradach na stan 15 radnych udział wzięło 15 radnych: 
Boniszewski Grzegorz 
Budziejko Konstanty 
Grabek Łukasz 
Lubiński Grzegorz 
Margiel Piotr 
Minkiewicz Szymon 
Naruszewicz Daniel 
Ołdyński Dariusz, 
Paciorkowski Grzegorz 
Paulukanis Jarosław 
Puza Marek 
Racis Szymon 
Sieczkowski Marek 
Szeraszewicz Marek 
Zabłocka Justyna  
lista obecności w załączeniu.  
 
Ponadto udział wzięli sołtysi, na stan 27 udział wzięło 19 sołtysów: 
Budziejko Konstany – Baranowo 
Lubiński Grzegorz – Bondziszki 
Szostak Halina – Folusz 
Borkowski Tadeusz – Kleszczówek 
Witkowski Jan – Krejwiany 
Puza Marek – Kupowo  
Grażul Henryk – Lizdejki  
Pruszyński Antoni – Michałówka 
Lutkiewicz Zbigniew – Olszanka 
Wierzchowski Grzegorz – Pobondzie 
Bacewicz Henryka – Polimonie 
Przekop Bożena- Postawele 
Romanowski Grzegorz – Poszeszupie 
Koloszewski Jerzy -Poszeszupie – Folwark 
Obuchowski Jan – Potopy 
Margiel Piotr – Rutka-Tartak 
Minkiewicz Szymon – Sikorowizna 
Grabek Łukasz – Smolniki 
Paciorkowski Andrzej – Wierzbiszki 

oraz 
Wójt Gminy- Piotr Sinkiewicz 
Sekretarz Gminy – Daniela Staszkiewicz 
Skarbnik Gminy – Anna Wierzchowska 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Halina Sokołowska 
inspektor  Urzędu Gminy – Dariusz Żukowski 
inspektor –Alicja Brzozowska 

Obrady otworzył i im przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Boniszewski. Powitał 

radnych, sołtysów oraz Wójta Gminy i pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że podejmowane 



uchwały będą prawomocne, ponieważ w obradach uczestniczy wymagana liczba radnych i 

przedstawił proponowany porządek obrad. 

1) Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2) Złożenie ślubowania przez radnego. 
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie Protokołu z I Sesji Rady Gminy. 
5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu liczbowego i osobowego Komisji Skarg, 
Wniosków  
     i Petycji Komisji Rady Gminy Rutka-Tartak. 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Rutka- 
    Tartak  na lata 2018-2021. 
8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i  
     Rozwiązania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Rutka-Tartak na 2019 rok. 
9) Przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie średniej ceny  
    skupu żyta za okres 11 kwartałów  będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 
podatkowy  
    2019. Z dnia 18 października 2018 r. (M.P. z 2018 r. poz. 1004). 
10) Przedstawienie Komunikatu Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie średniej ceny sprzedaży  
     drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez Nadleśnictwa za pierwsze trzy  
     kwartały 2018 r.  z dnia 19 października 2018 r. ( M. P. z 2018 r. poz. 1005) 
11) Analiza gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Rutka-Tartak w 2017 rok. 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę. 

13) Informacja Naczelnika  Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń  

      majątkowych za 2017 rok. 

14) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń  

      majątkowych radnych Rady Gminy Rutka-Tartak za 2017 rok. 

15) Informacja  Wójta Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych  

      pracowników  za 2017 rok. 

16) Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy Rutka-Tartak z realizacji zadań oświatowych za rok  

      szkolny 2017/2018.  

17) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy Rutka- 

     Tartak  
18) Wolne wnioski. 
19) Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 2. Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Rutce-Tartak Daniela Staszkiewicz  wręczyła  
nowo wybranemu radnemu Konstantemu Budziejko, który był nieobecny na Sesji w dniu 22 listopada 
2018 r. zaświadczenie o wyborze. Przewodniczący Rady Gminy odczytał rotę ślubowania: „Wierny 
Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 
godnie, rzetelnie, uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców” . Radny 
Konstanty Budzjejo powstał i wypowiedział „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”.  
 
Ad. 3.   Po przedstawieniu proponowanego porządku obrad  przez Przewodniczącego Rady Gminy 
radni nie wnieśli innych propozycji i uwag. Przewodniczący Rady Gminy  poddał proponowany 
porządek obrad pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         



Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z I Sesji Rady Gminy, która odbyła się  22 
listopada 2018 r. został wyłożony  i wszyscy mieli możliwość z jego zapoznaniem się. Zapytał czy są 
uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Protokół został poddany pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
W głosowaniu jawnym protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłoszenie kandydatów  do Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Gminy Rutka-Tartak. Zgłoszono radnych: Piotra Margiela, Justynę Zabłocką i Konstantego 
Budziejko. Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
Głosowanie nad zgłoszonymi kandydatami do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radnymi: Piotrem 
Margielem, Justyną Zabłocką i Konstantym Budziejko: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  w wyniku głosowania jawnego powołano Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji w składzie: Piotr Margiel 
Justyna Zabłocka 
Konstanty Budziejko 
 

Uchwała Nr II/7/2018  Rady Gminy Rutka-Tartak z dnia 29 listopada 2018 r. w sprawie składu 
liczbowego i osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Rady Gminy Rutka-Tartak w załączeniu. 

 
Ad. 6. Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska omówiła  projekt  zmian w budżecie gminy na 2018 
rok. Przewodniczący  Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2018 rok. 
Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do przedłożonego projektu uchwały. Przewodniczący Rady Gminy 
poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 

Uchwała Nr II/8/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok – w załączeniu. 
 
Ad. 7. Pani Skarbnik poinformowała, że w związku z proponowanymi zmianami w budżecie gminy na 
2018 rok zachodzi konieczność uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2018-
2021 oraz przedstawiła proponowane zmiany. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rutka- Tartak na lata 2018-2021. Rada 
Gminy nie zgłosiła  poprawek do przedłożonego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 



Uchwała Nr II/9/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rutka-Tartak na 
lata 2018-2021   – w załączeniu. 

 
Ad. 8. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce-Tartak  Pani Halina Sokołowska 
przedstawiła projekt Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
terenie Gminy Rutka-Tartak na 2019 rok. Rada Gminy nie wniosła poprawek do przedłożonego 
projektu programu. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Rutka-
Tartak na 2019 rok pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 

Uchwała Nr II/10/2018 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Rutka-Tartak na 2019 rok  – w załączeniu. 

 
Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 
w sprawie średniej ceny  skupu żyta za okres 11 kwartałów  będącej podstawą do ustalenia podatku 
rolnego na rok podatkowy  2019, która wynosi  54,36 za , a to znaczy, że za 1 ha fizyczny podatek 
rolny wynosiłby 271,80 zł  i byłby  większy w stosunku do ubiegłego roku o  9,35 zł  a za 1 ha 
przeliczeniowy 135,90 zł i byłby większy w stosunku do roku ubiegłego o 4,67 zł. Radny Marek Puza 
zgłosił wniosek o obniżenie a Radny Jarosław Paulukanis o pozostawienie wg GUS. Po dyskusji radny 
Marek Puza wycofał swój wniosek. 
Wójt Gminy zaproponował, aby przyjąć stawkę proponowaną przez GUS. Rada Gminy innych 
wniosków nie zgłosiła. 
 
Ad. 10. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Komunikat Głównego Urzędu Statystycznego w 
sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez 
Nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2018 r.  z dnia 19 października 2018 r., która wynosi  za 1 
m3 191,98 zł tj. 42,236 zł za 1 ha lasu na 2019 r. tzn. , że w stosunku do roku ubiegłego  zmniejszy się 
o1,117 zł. Wójt Gminy zaproponował, aby przyjąć stawkę proponowaną przez GUS. Rada Gminy 
wniosków nie zgłosiła. 
 
Ad. 11. Dariusz Żukowski – inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił Analizę gospodarki odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Rutka-Tartak w 2017 roku. Z analizy wynika, że Gmina Rutka-Tartak 
osiągnęła  w 2017 roku wszystkie wymagane  poziomy odzysku surowców wtórnych.  Z 
przedstawionej analizy wynika jednakże, że należne opłaty z tytułu gospodarowania odpadami 
komunalnymi nie pokrywają kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami. Za rok 
2017 różnica wynosiła 38 912,97  i pokryta została ze środków  własnych gminy.  
W związku z powyższym podwyżka  stawek za odbiór odpadów jest nieunikniona. 
 



Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie  wniesienia odpowiedzi 
na skargę. Wójt Gminy  przedstawił  całokształt sprawy  dotyczący skargi, ponieważ nowi radni nie 
znali sprawy. 
Imienne głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę. 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       
Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
 

Uchwała Nr II/11/2018 w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę – w załączeniu. 
 

Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z analizą oświadczeń majątkowych  złożonych przez 

radnych Rady Gminy Rutka-Tartak oraz pracowników Urzędu Gminy w Rutce-Tartak i kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy za 2017 rok dokonaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w 

Suwałkach – Analiza w załączeniu. 

Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił analizę oświadczeń majątkowych złożonych przez 

radnych Rady Gminy Rutka-Tartak za 2017 rok – analiza w załączeniu. 

Ad. 15. Wójt Gminy przedstawił analizę oświadczeń majątkowych złożonych przez pracowników 

Urzędu Gminy w Rutce-Tartak i kierowników jednostek organizacyjnych gminy za 2017 rok – Analiza 

w załączeniu. 

Ad. 16.Sekretarz Gminy Daniela Staszkiewicz przedstawiła Sprawozdanie Wójta Gminy Rutka-Tartak  

z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2017-2018 – Rada Gminy do sprawozdania uwag nie 

wniosła. Sprawozdanie w załączeniu. 

Ad. 17. Przewodniczący Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Wójtowi Gminy Rutka-Tartak. Wyjaśnił, że  z dniem 1 lipca 2018 r., zgodnie z 
rozporządzeniem Rady ministrów  wynagrodzenie Wójtowi zostało obniżone i proponuje, żeby 
pozostawić je na dotychczasowym poziomie. Rada Gminy poprawek do przedstawionego projektu 
uchwały nie wniosła. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
Boniszewski  Grzegorz  -  „za”  
Budziejko Konstanty  - „za”      
Grabek Łukasza   -  „za”        
Lubiński Grzegorz  - „za”      
Margiel  Piotr   - „za”         
Minkiewicz Szymon  - „za”          
Naruszewicz Daniel  - „za”        
Ołdyński Dariusz  - „za”         
Paciorkowski Grzegorz  - „za”       



Paulukanis  Jarosław  -„za”         
Puza  Marek   -„za”         
Racis  Szymon   -„za”        
Sieczkowski  Marek  -„za”         
Szeraszewicz Marek  -„za”        
Zabłocka Justyna  -„za” 
 

Uchwała Nr II/12/2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy Rutka-Tartak – w 
załączeniu. 

 
Ad. 18. Wójt Gminy zapoznał  z pismem PKS Nova w Suwałkach, z którego wynika, że w przypadku, 
gdy gminy nie będą partycypować w kosztach  utrzymania kursów na linii Suwałki – Jeleniewo –
Rutka-Tartak – Wiżajny , kursy te z dniem 1 stycznia 2019 roku zostaną zawieszone: kursy z Suwałk o 
godz. 12.30 i o godz. 18.25 oraz z Wiżajn do Suwałk o godz. 8.50 i o godz. 13.50. Gmina nasza  
miałaby dopłać za 1 dzień  realizacji linii (cztery kursy) 85,10 zł brutto  w dni nauki szkolnej i 34,61 zł  
w dni wolne od nauki szkolnej. 
Sołtys  Tadeusz Borkowski wyraził opinię, „niech likwidują, wejdą przewoźnicy prywatni”. 
Sołtys wsi Smolniki Łukasz Grabek zgłosił wniosek w sprawie  uruchomienia oświetlenia   przy posesji 
Pana Żogo w Smolnikach. Pan Wójt odpowiedział, że sprawa będzie załatwiona, jak zostaną usunięte 
drzewa, bo one zasłaniają  lampy oświetleniowe.  
Sołtys wsi  Kleszczówek  Tadeusz Borkowski ponownie zgłosił problem  niedrożności przepustu na 
drodze powiatowej w Kleszczówku. 
 
Ad. 19. Przewodniczący zamknął obrady II Sesji Rady Gminy Rutka-Tartak. 
 
 
 
Protokołowała:  
A.Brzozowska 
                                                                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                                                                        Grzegorz Boniszewski 
                                                                                     
 

 

 
                                                                                                                               

 

 

 


